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Balans en balanceren
Balans en balanceren zijn woorden waar ik het komende semester mee inga.
Evenwicht houden en evenwicht uitstralen. 
 
Werkbalans
Zorgen dat we balans houden in onze samenwerking, goed verdelen van de
werkzaamheden. Qua werkbalans nadenken over wat we echt zelf willen aanpakken
en ook waar we niet echt over gaan. Of beter even aan een andere partij kunnen
overlaten.  
 
Waddenprogramma/Regiodeal
Balans in het Waddenprogramma/ Regiodeal, wat vragen we van de eilanden en onze
partners en wat pakken we zelf op vanuit het programma?
 
Ecologie en economie
Balans tussen ecologie en economie. Het publieke debat over de status
Werelderfgoed geeft daar zeker aanleiding toe. Maar ook het Beleidskader natuur en 
voorbereidingen over de concessieverlening voor de veerverbindingen.
 
Waddenbalans
Letterlijk het opstellen van een Waddenbalans waar we komende maanden samen
met Rijk en Provincie aan zullen werken. Een sociaal-economische verkenning van het
Waddengebied uitgevoerd door het onderzoeksbureau Pon-Telos.
 
Balans werk-privé
En natuurlijk de balans werk-privé. Daar is nu ruimte voor om over na te denken tijdens
een zomerreces.
 
Ik wens jullie een �jne zomer toe.
 
Kees Praamstra, Secretaris-directeur
Samenwerkingsverband De Waddeneilanden

Terugblik 2e kwartaal 2024

16 & 17 mei
2024

Directieraad2Daagse
 

Op 16 en 17 mei hebben de 5 secretaris-directeuren van de eilanden samen met Kees
Praamstra en Marijn Duvergé de jaarlijkse Directieraad2Daagse gehouden op Texel.
 
Elkaar beter leren kennen
De eerste dag heeft vooral in het teken gestaan van elkaar beter leren kennen. Zeker
nu er in 2023 twee nieuwe collega’s zijn benoemd. Natuurlijk worden er dan meteen
veel ervaringen uitgewisseld.
 
Evaluatie samenwerking
De tweede dag is gebruikt om de samenwerking te evalueren en met elkaar te praten
over de doorontwikkeling van onze samenwerking. Diverse vraagstukken komen aan
bod:
Hoever willen we gaan in de samenwerking op strategische vraagstukken?
Liggen er meer kansen voor samenwerking in bedrijfsvoering met
Dienstverleningsovereenkomsten. En hoe houden we daar regie op?
Wat is voor ons de stip op de horizon, mede in relatie tot het Rijk en Provincies en het
succes van de Regiodeal/Waddenprogramma?
Een goed bestede tweedaagse die ergens in dit jaar wordt voortgezet door er verder
over te praten met het Dagelijks Bestuur.
 

27 & 28 juni
2024

Werkbezoek BES eilanden
 

Werkbezoek BES eilanden 27 en 28 juni 2024
Na het werkbezoek van vorig jaar op Schiermonnikoog heeft de commissaris van de
koning (CdK) van Friesland het initiatief genomen om opnieuw de eilanden Bonaire, St.
Eustatius en Saba (BES eilanden) uit te nodigen voor een werkbezoek aan de
Waddeneilanden.
 
BES en Waddeneilanden
We liggen duizenden kilometers uit elkaar en toch zijn er veel overeenkomsten met
elkaar. Zo hebben zij ook een veerboot, maar die vaart op volle zee. Hier merken onze
bezoekers bijna niets van de overtocht naar Ameland.
 
BES leergierig
De 38 bestuurders van de BES eilanden waren leergierig naar hoe wij zaken oppakken
en hebben geregeld. Verder waren vertegenwoordigers van Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties aanwezig. Uiteraard was het bezoek in het bijzijn van de CdK’s Arno
Brok (Friesland) en Arthur van Dijk (Noord-Holland), samen met gedeputeerde Matthijs
de Vries.
 
Praktijkvoorbeelden zelfstandigheid eilanden
Op Ameland is het nieuwe zorgcentrum Ambla bezocht. Het is voor ons allemaal
belangrijk dat bewoners zelfstandig op het eiland kunnen blijven wonen. Op Saba wordt
daar ook aan gewerkt.
Op de gemeentewerf van Ameland is meer verteld op hoe de Waddeneilanden in eigen
energie proberen te voorzien. ‘We zijn gewend om onze eigen boontjes te doppen en we
houden ervan om onze eigen problemen op te lossen’, sprak Leo Pieter Stoel. 
 
Actuele thema’s
Naast deze zaken is met elkaar gesproken over leefbaarheid, wonen, natuurwetgeving,
Vergunningverlening Toezicht en Handhaving en de geïsoleerde ligging.
 
Veel herkenning
De tweede dag is een bezoek gebracht aan de Burgemeester Waldaschool waarbij er is
gesproken over Onderwijs en Muziekonderwijs (stichting meer muziek in de Klas). Veel
herkenning over en weer.
 
Gemeenschappelijke Regeling
Ook was er veel belangstelling voor de wijze waarop de Waddeneilanden met elkaar
samenwerken in een GR (Gemeenschappelijke Regeling). De BES eilanden willen ook
naar een dergelijke status. Daarover willen ze graag met ons verder in gesprek.
 

Agenda 3e kwartaal 2024

Agenda vergaderingen juli - augustus - september 2024
 

4 juli                    - Algemeen Bestuur De Waddeneilanden
11 juli                  - Directieraad De Waddeneilanden  
18 juli                  - Dagelijks Bestuur De Waddeneilanden
in augustus vinden er geen vergaderingen plaats

12 september    - Directieraad De Waddeneilanden  
26 september    - Dagelijks Bestuur De Waddeneilanden

Uit het Bestuur

Update bestuurszaken
 

Het Dagelijks Bestuur (DB) heeft driemaal vergaderd het afgelopen kwartaal. Naast
allerlei lopende zaken, hebben we twee gasten op bezoek gehad.
 
Kennismaking Deltacommissaris Co Verdaas
Co Verdaas, de nieuwe Deltacommissaris, heeft kennisgemaakt met het Dagelijks
Bestuur. Verdaas nam kennis van de zaken die spelen op het gebied van
waterveiligheid op de eilanden. Een mooi en eervol gesprek waarbij ook een aantal
portefeuillehouders Water aanwezig waren.
 
Beleidskader Natuur
Rutger Bults, programmamanager LNV heeft het DB geïnformeerd over het
Beleidskader Natuur.
 
Themabespreking Bereikbaarheid
Ireen Röling, procesleider Routekaart Bereikbaarheid (min. I&W) heeft tijdens het
Algemeen Bestuur een presentatie gegeven. Dit als opmaat voor de themabespreking
Bereikbaarheid.
 
Goedkeuring wijzigingen Gemeenschappelijk Regeling
Wijzigingen in onze Gemeenschappelijke Regeling zijn goedgekeurd met 1 zienswijze
van Terschelling. Belangrijkste wijziging betreft meer betrokkenheid van de
gemeenteraden.
 
Werkbezoek Kamercommissie I&W
Na het Waddendebat dit voorjaar in de vaste Kamercommissie I&W is besloten tot een
werkbezoek van deze commissie aan de Waddeneilanden. Inmiddels hebben 9
Kamerleden zich opgegeven. Op 20 september wordt een bezoek gebracht aan de
Afsluitdijk en de Kornwerderzandsluizen. Aan het einde van de dag wordt de boot
genomen naar Ameland. De volgende dag vinden op Ameland gesprekken plaats met
verschillende partijen die betrokken zijn in het Waddengebied. Zoals de gemeenten
maar ook vervoerders, natuurorganisaties, ondernemers etc. Het bezoek wordt
momenteel voorbereid door de commissie zelf.
 

Bedrijfsvoering

Financiën
Het eerste kwartaal van het jaar bestaat uit deadlines voor diverse �nanciële stukken. Het
jaarverslag en rekening 2023 is begin april in het Algemeen Bestuur besproken. Zij heeft
ingestemd met een de�nitieve vaststelling en de terugbetaling van het positieve resultaat
van € 183.114,-.

Dienstverleningsovereenkomsten (DVO’S)
In het najaar worden alle lopende DVO’s weer geëvalueerd door de adviseur
Bedrijfsvoering. De werkgroep Inkoop is nog steeds druk bezig met het vormgeven van het
nieuwe inkoopbeleid voor de 4 Friese eilanden. In het najaar hopen ze het concept klaar te
hebben.

Begroting 2025
De begroting van het Samenwerkingsverband voor 2025 is inmiddels ook langs alle raden
gegaan en zonder het indienen van een zienswijze vastgesteld in het Algemeen Bestuur
van 4 juli jl..

HR
Door een aantal personele wisselingen hebben we twee nieuwe collega’s:
Jacqueline Koelemeijer – O�ce Manager, zij is op 1 juli gestart en stelt zichzelf voor onder
het kopje ‘Nieuws Waddenkantoor’.
Elvira Kok – Baarsma, Beleidscoordinator Fysieke Leefomgeving. Zij start per 1 september
en stelt zich voor op een later moment.

Nieuws van het Waddenkantoor

 

Introductie Jacqueline Koelemeijer
 

Laat ik mij voorstellen. Ik ben Jacqueline Koelemeijer en woonachtig in Franeker met
mijn man Tom, onze doodle Lola, 2 katten en ook scharrelen er nog een paar kippetjes
rond. Daarnaast ben ik moeder van 2 volwassen kinderen, die inmiddels zijn uitgevlogen.
In mijn vrije tijd ben ik taalmaatje voor anderstaligen en doe ik af en toe radiowerk bij de
lokale omroep.

Als een vis in het water
In juli heb ik het stokje overgenomen van Renske, de vorige o�ce manager.
Een dynamische functie, waarbij veel afwisselende taken voorbij komen. Of het nu het
plannen en organiseren van een vergadering is, of het regelen van catering, of een
persbericht de deur uit e.d.. De afwisseling is juist wat mij zo aantrekt in het werk als
o�ce manager. Geen dag is hetzelfde. Maar ook het bevlogen team om me heen, zorgt
ervoor dat ik me als een vis in het water voel.

Werkdagen
Mijn werkdagen zijn maandagochtend, dinsdag, woensdagochtend en donderdag.
Ik kijk ernaar uit om jullie binnenkort te mogen ontmoeten en om samen een mooie
bijdrage te leveren aan het samenwerkingsverband.

Natte Waddenzaken

Waddeneilanden klimaatrobuust naar de toekomst
 

De vijf Waddeneilanden hebben de ambitie uitgesproken om de eilanden in de toekomst zo
in te richten dat ze beter bestand zijn tegen de gevolgen van een eventuele toekomstige
overstroming. De eilanden lieten hiervoor per eiland een integrale waterveiligheidsstrategie
opstellen.
 
Impact verandert op langere termijn
Momenteel zijn er voldoende schuilmogelijkheden. Met de verwachte toekomstige
zeespiegelstijging verandert dit op lange termijn, waardoor de impact van een toekomstige
overstroming groter wordt. Op lagere delen van de eilanden staat het water hoger en duurt
het langer voordat al het water is weggestroomd.
 
Studie geeft handvaten voor waterveiligheid
Daarom is een integrale waterveiligheidsstrategie nodig, die een basis biedt om de
inrichting van de eilanden óók in de toekomst meer klimaat robuust te maken. Hiervoor is
een studie uitgevoerd die schuilplaatsen en zogeheten vitale objecten in kaart brengt. Denk
hierbij bijvoorbeeld aan hulpdiensten tijdens de overstroming en materiaal van
loonbedrijven die nodig zijn voor herstel na een overstroming. Ook zijn de aanlandpunten
voor energie en water een belangrijk aandachtspunt.
 
Tijdig voorsorteren
Uit de studie blijkt dat sommige vitale objecten (bijvoorbeeld aanlandpunten voor energie)
in de toekomst mogelijk beter beschermd of naar een hogere plek gebracht moeten
worden. Objecten meer klimaat robuust maken is niet per direct nodig, maar kan
plaatsvinden op het moment van nieuwbouw of renovatie. Voor de studie is gekeken naar
het heden en de jaren 2050 en 2100.
 
De resultaten van de studie worden gebruikt om het aspect waterveiligheid te integreren in
de omgevingsvisies en omgevingsplannen. Ook biedt deze handvaten aan gemeenten en
veiligheidsregio's voor het opstellen van handelingsperspectieven bij een eventuele
overstroming.
 
Besluitvorming en achtergrond
Drie van de eilanden stelden de strategie vóór de zomer vast. De gemeenteraden van Texel
en Terschelling nemen hierover in het najaar een besluit. Concreet gaat het bij de inrichting
om voldoende schuilmogelijkheden, maar ook dat er een basis is voor herstel na een
eventuele overstroming. Een meer robuuste inrichting leidt tot minder afhankelijkheid van
het vasteland en is zinvol voor de crisisbeheersing. De integrale waterveiligheidsstrategie
komt voort uit het Deltaprogramma 2021 van het Rijk en is opgesteld met medewerking
van het Deltaprogramma Waddengebied.

Waddeneilanden schrijven brief aan nieuwe Minister
Infrastructuur en Waterstaat        

 

Aanleiding voor deze brief aan de nieuwe Minister, Barry Madlener, is dat de in 2014
afgesproken dijknormering in de voorbereidende evaluatie door DGWB ter discussie wordt
gesteld. De Waddeneilanden zijn hierover op 1 juli 2024 mondeling geïnformeerd.
 
Afspraak evacuatiefractie en dijknormering ter discussie
De afspraak over de evacuatiefractie uit 2014 wordt nu weer ter discussie gesteld binnen
het programma Waterveiligheid, samen met een verlaging van de dijknormen. De
aanleiding van het gesprek van 1 juli was onder andere een onderzoek naar een integrale
veiligheidsbenadering van de Waddeneilanden door een extern bureau in opdracht van de
Waddeneilanden. Bij dit onderzoek in samenwerking met het Ministerie is vooraf duidelijk
aangegeven dat de evacuatiefractie en de dijknorm ongemoeid zou blijven. Samen met de
evaluatie van het Deltaprogramma Waterveiligheid maakt dat wij nu in actie komen voor
het behoud van de vastgestelde dijknormen en de onderliggende 0% evacuatiefractie.
 
Evacuatie probleem
Wij stellen voor de eilanden blijvend te zien als locatie waar je wel tijdelijk kunt schuilen,
maar waar evacuatie uit het gebied (van het eiland) niet mogelijk is.
 
Normering onderbouwen
Daarnaast stellen wij voor om de gekozen breslocaties met de maatgevende
overstromingsbeelden nog eens kritisch te bekijken en aanvullende berekeningen uit te
voeren op een aantal kritische plekken om de huidige normering nog beter te
onderbouwen. De huidige locaties zijn destijds als proefproject berekend en deze worden
nu als uitgangspunt genomen voor de normering. 
 

Save the Date: Woensdag 27 november

Wadden Medewerkersdag
 

Op 27 november 2024 organiseren we voor alle medewerkers van de
gemeente Texel, Vlieland, Terschelling, Ameland, Schiermonnikoog een
Waddendag!
In 2019 hebben we dit voor het laatst gedaan dus het is de hoogste tijd om
dit terug in het leven te roepen.
 
We bereiden een mooi en inspirerend programma voor met veel
keuzemogelijkheden voor iedereen op een prachtige plek tussen IJsselmeer
en Waddenzee.
De o�ciële uitnodiging met aanmeldingsformulier volgt na de zomer.
 
Maar voor nu: SAVE THE DATE!
 
Wanneer:          Woensdag 27 november 2024
Hoe laat:           Van 10:00 tot 16:00 uur
Locatie:             Afsluitdijk Wadden Center
 
Hopelijk tot dan!

Contact
Tel. (0517) 740 000   
E-mail: info@dewaddeneilanden.nl

Bezoekadres: Waddenpromenade 1
8861 NT Harlingen

Afmelden 
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